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پزشکیان نماینده مردم تبریز در مجلس: 

ادامه تندروی ها و برخوردهای خارج از چارجوب وضع را بدتر می کند

لاهوتی نماینده پیشین مردم در مجلس شورای اسلامی  :

حاکمیت باید دیوارهای بتنی را 
از اطراف خودش بردارد

سرویس سیاسی-  مهرداد لاهوتی نماینده پیشین 
مجلس شورای اســامی در واکنش به صحبت های 
رئیسی و قالیباف درباره اصاح شیوه حکمرانی بدون 
تغییر قانون اساســی گفت: اعتقاد من این است که ما 
از ظرفیت قانون اساسی به طور کامل استفاده نکردیم، 
یکی از چالش های بزرگ ما همین اســت؛ برای مثال 
قانون همه پرســی، یکی از ظرفیت های قانون اساسی 
اســت. ما این همه در مباحث بزرگ ملی با هم چالش 
داشتیم؛ هر جریانی چیزی می گفتند در صورتی که در 
اصل باید مردم نظر می دادند. هرکسی تاش می کرد که 
بگوید مردم جامعه این مطالبه را دارند. در صورتی که 
قانون اساسی این ظرفیت را به زیبایی به ما داده و گفته 
در جایی که نیاز بود شما از مردم بپرسید. حالا در گذشته 
شــیوه ها، ابزار و تکنولوژی مانند ۴۰ سال قبل نبود، اما 
امروز که تکنولوژی وجود دارد از مردم ســوال کنید. 
مثا در بحث برجام چقدر ما تنش داشتیم و بحث بود. 
یک عده اعتقاد داشتند برجام خوب است اما یک عده 
می گفتند اصا نباید این اتفاق در کشور بیفتد. ما اگر از 
ظرفیت قانون اساسی استفاده می کردیم و از خود مردم 
سوال می کردیم، چقدر زیبا بود. مطمئن باشید اگر جایی 
مردم خودشان تصمیم بگیرند پای آن ایستاده اند. اما اگر 
مردم در جایی تصمیم گیرنده نباشند و ما به جای مردم 

سخن بگوییم، طبیعتا همین اتفاقات می افتد.
لاهوتــی تصریــح کرد: مســاله بعــدی اینکه 
قانون اساسی ۵۰ سال قبل، در بعضی از موارد، شاید در 
روش اداره کشور نیاز به تغییراتی داشته باشد و خیلی 
نباید حساسیت نشان بدهیم. پس باید دنبال این باشیم 
که قانون اساســی ما درست اجرا شود و به جای مردم 
تصمیم نگیریم. مثا در جامعه تصمیم ها و چالش هایی 
داشتیم که در بحث های بزرگ بهتر است از مردم سوال 
بپرســیم. همچنین بحث FATF هنوز بی نتیجه باقی 
مانده اســت. ما آن موقع در مجلس رای مثبت دادیم، 
شورای نگهبان بعضی از بندها را تایید کرد و بعضی از 
بندها را الزاما باید به تشــخیص مجمع مصلحت نظام 
می گذاشت. مجمع تشخیص مصلحت نظام آنقدر نگه 
داشــت و آخر نه تصویب و نه رد کرد. در نهایت هم 
جواب منطقی نداد و گفت ما از زمانی که این قانون را 
می توانستیم رسیدگی کنیم، عدول کردیم و الان دیگر 
فایده ندارد. این موارد همه خسران و ضرر است. پس 
اگر از اصول قانون اساسی صیانت کنیم، قانون اساسی 
کشــور ما درست اجرا می شود. مردم در قانون اساسی 
محور و اصل هســتند. تصمیم گیرنــده امور در همه 
بخش های قانون اساســی مردم هستند. مشکلی که در 
کشور داریم این است که ما نمی گذاریم قانون اساسی 
درســت اجرا شــود. ظاهر قضیه آراسته است و مردم 
انتخاب می کنند ولی باطن قضیه در اجرا دچار مشکل 
هســتیم. در بعضی از موارد قانون اساسی ممکن است 
نیاز به تغییر داشته باشیم. الان واقعا در کشور تا برخی 
می گویند قانون اساسی نیاز به اصاح دارد، آن فرد را طرد 
می کنیم؛ آن فرد هم دلسوز است. بنابراین این موضوع 
نباید باشد که ما بگوییم قانون اساسی مادام العمر باشد، 
خیر. ممکن است در روند زمان در شرایطی ناچار باشیم 
در مورد برخی بندها در قانون اساسی در عین اینکه از آن 
صیانت می کنیم، نیاز به تغییر و اصاح هم داشته باشند.
وی در پاســخ به این سوال که آیا با اصاح قانون 
اساسی موافق هستید اگر هستید در کجا باید اصاحات 
صورت بگیرد، گفت: نمی خواهم بگویم قانون اساسی 
ما صددرصــد نیاز به تغییــر دارد؛ می گویم در مورد 
قانون اساســی که ۴۰ و اندی ســال پیش نوشته شده 
نیاز اســت که تیم تخصصی که در خود قانون اساسی 
مشخص شده یک دور بازنگری صورت دهند. ممکن 
است اگر بند به بند جلو برویم نیازی به تغییر نبینیم یا 
ضرورت داشته باشد در بعضی از اجزای قانون اساسی 
تغییراتی داده شود. اگر قرار باشد روی بندی صحبت 
کنیم، در جای خودش صحبت خواهم کرد. اما اگر الان 
بگوییم که این قانون مثل آیات قرآن است و بر ما نازل 

شده درست نیست. 
قرآن کام خداســت و کسی حق دست بردن در 
کام خــدا را ندارد و هرکســی هم حرفی خاف آن 
زد بایــد در دیــن و دین داری آن فــرد تردید کرد. اما 
قانون اساسی را انســان ها نوشته اند. حالا اینکه بیاییم 
بگوییم این قانون هرگز نیاز به بازنگری ندارد را قبول 
ندارم. اعتقاد دارم هر چند سال و چند وقتی اگر نظراتی 
وجود دارد، باید این نظرات را شــنید. در قانون اساسی 

هــم ترکیــب بازنگری و اجازه خواســتن از رهبری 
را خود قانون اساســی مشــخص کرده است. اعتقاد 
دارم قانون اساســی آنقدر خوب و زیبا نوشته شده که 
همه پرسی را پیش بینی کرده و همه محورهایش مردم 
هستند. اگر در بعضی از محورها مردم را از قانون اساسی 
خارج کردیم، کســانی که عامل آن شدند باید بیایند و 
پاسخ بدهند. مردم، محور و اصل هستند. اصا فلسفه 
حاکمیت چیســت؟ حاکمیت برای مردم است. مردم 
حاکمیت تشکیل دادند و من و شما را سرکار آوردند. 
بعد من بیایم بگویم نظر من حقوقدان نســبت به مردم 
در اولویت اســت؟ این درست نیست. در جاهایی که 
ما مسئولین نمی توانیم تصمیم بگیریم، باید نظر خود 
مردم را مستقیما بپرسیم و از قانون اساسی صیانت کنیم. 
به نظر من یک دور باید قانون اساسی کشورمان به بحث 
گذاشته شود و افرادی هم که نظر دارند و درباره بندهای 
آن نظر داشــته باشند، باز هم بالاخره نظر جمع وجود 
دارد، اما باید بشــنویم. شنیدن بعضی از نظرات ضرر 
ندارد و اصا شاید نیاز به اصاح داشته یا تغییر نداشته 
باشــد که این موارد بحث هایی هستند که بعد مطرح 
می شوند. لاهوتی در پاسخ به این سوال که تحلیل شما 
درباره حکمرانی خوب یا حکمرانی نو که از آن صحبت 
می شــود چیست، گفت: از نظر من حکمرانی خوب، 
مردم سالاری است. حکمرانی خوب، حکمرانی است 
که مردم اصل و محور باشند و حاکمیت باید دیوارهای 
بتنــی را از اطراف خودش بردارد و به جای این دیوار، 
دیوارهای شیشه ای بگذارد. ما نباید موضوع محرمانه ای 
نسبت به مردم داشته باشیم. مردم باید درباره نحوه اداره 
مملکت، هم ناظر باشند و هم دخالت داشته باشند. اگر 
از اول دقــت می کردیــم و مردم را ناظر بر اعمال خود 
می کردیم و این دیوارهای بتنی ضخیم را برمی داشتیم 
و دیوارهای شیشه ای می گذاشتیم، شاید این نوع نگاه 
را از ســوی مردم نداشــتیم. حرف مردم را باید شنید. 
حاکمیت را مردم تشــکیل دادند بنابراین حکمرانان 
هــم باید به حرف مردم توجه کنند. حضرت امام )ره( 
جمله زیبایی می گویند: »در جایی اگر تشخیص دادید 
مردم دارند تصمیمی می گیرند که حتی این تصمیم به 
ضررشــان است، شــما هم می دانید حق ندارید بر آن 
تصمیم دخل و تصرف کنید.« این می شود حکمرانی 
خوب و زیباتر از این نیست. خاصه فرمایش حضرت 
امام)ره( این اســت که مردم محور و ســالار و آقای ما 
هستند. اعضای بدنه حکمرانی همه نوکر مردم هستیم. 
اگر روحیه نوکری مــردم را در خودمان ایجاد کردیم 
می توانیم حکمران خوبی باشــیم. اما اگر احســاس 
کردیم مردم هیچ هســتند این می شود که ما آقای آن ها 
هستیم؛ در حالی که اصل و آقا و محور مردم هستند ما 
نوکر آنها هســتیم. اگر می توانیم نوکری کنیم بسم الله، 
اگر نمی توانیم باید کنار برویم.  اعتقاد من این اســت 
که هرجا، فقط در کشــور ما نیست، در همه دنیا اگر به 
حــرف مردم گوش کنیم و به تصمیم مردم عمل کنیم 
و اجــازه دادند مردم خودشــان تصمیم بگیرند ضرر 
نخواهیم کرد؛ رژیم گذشــته خودش انتخاب می کرد 
اما همین قانون اساسی می گوید مردم باید انتخاب کنند. 

در رژیم سابق شهردار را هم دولت انتخاب می کرد، اما 
الان قانون اساسی ما می گوید مردم باید انتخاب کنند. 
کاری به اینکه یک شورایی غلط یا درست عمل می کند 
ندارم و این قابل ارزیابی است. اما همین قانون اساسی 
می گوید مردم باید خودشــان اداره امورشان را انجام 
دهند. نکته آخر آنکه گاهی ما در امورات مردم دخالت 
کردیــم، ما حکمرانان می خواهیــم همه چیز را برای 
خودمــان حفظ کنیم  در اقتصــاد می بینید بیش از ۸۱   
درصد اقتصاد این کشور توسط حاکمان اداره می شود، 

باید آن را به دست مردم بدهیم که اداره کنند. 
مثا در ابعاد فرهنگی ما کجا به حرف مردم دقت 
کردیم که چه روشی را می پسندند؟ همیشه سعی کردیم 
برای مردم نسخه بپیچیم، نتیجه اش می شود افراطی که 
امروز در جامعه شاهد آن هستیم. اگر از اول ما به همین 
مواضع فرهنگی مردم دقت می کردیم، شاید امروز این 
افراطی گــری از اقلیتی را هم شــاهد نبودیم و فضای 
معتدلی داشــتیم و آسیبی هم به کسی وارد نمی شد. ما 
هم در نظام اداری، سیاســی باید تغییرات ایجاد کنیم. 
امروز در روند سیاست خارجی بعد از ۴۳ سال نتیجه 
مثبتی نگرفتیم. در نگاه سیاســی ما امروز یک کشور را 
به من نشان بدهید که با ما همراهی می کند؟ دیدم حتی 
نیوزلند یا خیلی از کشورها که در نقشه جغرافیا هم خیلی 
جایگاهی ندارند در مقابل ما موضع گرفتند. اعتقاد من 
این اســت که امروز دنیا مثل حلقه های زنجیر به هم 
پیوسته است. می توانستیم با حفظ ارزش های حاکم بر 
انقاب، با دنیا ارتباط مناســبی داشته باشیم. یادم است 
زمانی که آذربایجان از هم تفکیک شده بود من در گیان 
بودم و با چشمان خودم دیدم که مسلمانان آذربایجان  
وقتی وارد آستارا می شدند و خاک جمهوری اسامی 
را می بوســیدند. امروز چه عاملی باعث شد تا همان 
آذربایجان پایگاه اسرائیل شود؟ این مسائل امروز باید 

قابل  بررسی باشد. 
لاهوتــی تصریــح کرد: مــا در نگاه سیاســی 
می توانســتیم منطقه محور شــویم و در کشورهای 
مســلمان منطقه، ما اولین حکومت اسامی بودیم که 
تشــکیل حکومت دادیم اما نتوانستیم از این موقعیت 
استفاده کنیم. این موارد باید آسیب شناسی شود. حتما 
در روند نظام اداری- سیاسی باید تغییراتی ایجاد کنیم. 
در همین اقتصاد دولت اگر می خواهد فساد ریشه کن 
شــود تا می تواند باید خودش را کوچک کند تا به یک 
بیستم وضع موجود برسد. همه امورات و تصدی های 
خود در نظام اداری کشور را به مردم و بخش خصوصی 
واگذار کند نه اینکه به این مرحله برسد که همه چیز را 
مختص به خودش بداند. ما هم می توانیم شــبیه ژاپن 
و بعضی کشــورهای دیگر دنیا باشیم. همین الان نگاه 
کنیــد بودجه ۱۴۰۲ به مجلس می آید که در آن دولت 
۹۶ درصد مالیات می گیرد، نفت می فروشــد و صرف 
خودش می کند و پــول باقی مانده را صرف دو تا کار 
عمرانــی کرد که کرد، اگر نکرد بقیــه اش را خودش 
مصرف می کند. قطعا در این نظام اداری هم همانطور 
که در نظام سیاسی باید تغییراتی ایجاد شود باید تغییر 

ایجاد کند. 

سرویس سیاسی- نماینده مردم تبریز در مجلس گفت: مشکل اینجاست که 
ما یک قانون نوشتیم اما یک کار دیگر و یک جور دیگر عمل می کنیم. اشتباهات 
ماست که باعث شده جامعه به التهاب افتاده است، اگر ما درست عمل می کردیم 
امکان نداشت این اتفاقات رقم بخورد. مسعود پزشکیان نماینده مردم تبریز در 
مجلس شورای اســامی، در خصوص روند برگزاری  دادگاه بازداشت شدگان 
حوادث اخیر و اعتراضاتی که وجود دارد در بحث حق انتخاب وکیل و یا موارد 
دیگر، گفت: ببینید مشکلی که وجود دارد، اجرای قانون است. ما در قانون اساسی 
داریم که حق ندارند کســی را بیش از ۲۴ ســاعت بازداشت کنند و در بازداشت 
نگهدارند. یا اینکه متهم حتما باید بتواند وکیل داشته باشد و تفهیم اتهام کند. خب 
ما اگر به همین قانون اساسی عمل کنیم، مردم اینطور عصبانی نمی شوند. مشکل 
اینجاست که ما یک قانون نوشتیم اما یک کار دیگر و یک جور دیگر عمل می کنیم. 
اشتباهات ماست که باعث شده جامعه به التهاب افتاده است، اگر ما درست عمل 
می کردیم امکان نداشت این اتفاقات رقم بخورد. نماینده مردم تبریز افزود: وقتی 
مردم در جنبه های مختلف زندگی با مشکل مواجه اند، معیشت شان از یک سو 

دچار مشکل است و در تنگنا هستند و از سوی دیگر با مشکات و بحران هایی 
مانند آلودگی هوا یا معضات زیست محیطی مواجه اند طبیعی است که نسبت به 
عملکردهای نادرست و اشتباه واکنش نشان می دهند.وی در ادامه با تاکید بر لزوم 
تغییر برخی رویه ها عنوان کرد: در نتیجه اگر بخواهیم باز هم تندروی کنیم و خارج 
از چارچوب های قانون برخورد کنیم، بازداشت کنیم و اطاع ندهیم، خاف قانون 
کاری کنیم و یا مثا اضافه تر از زمان قانونی در بازداشــت نگهداریم؛ اگر چنین 
کارهایی انجام دهیم وضعیت را بدتر خواهیم کرد که بهتر نمی شود. نماینده مردم 
تبریز همچنین با اشــاره به برخوردها میان برخی معترضان و نیروی انتظامی، با 
غلط دانستن این اتفاق، تصریح کرد: در هیچ جای دنیا نیروی انتظامی را نمی زنند، 
حتی اگر نیروی انتظامی بد عمل کند؛ چون نیروی انتظامی نباشد امنیت در کشور 
نیست. نیروی انتظامی و پلیس تامین کننده نظم و امنیت عمومی است که اگر نباشد 
انضباط جامعه بر هم می خورد و نباید با نیروی انتظامی برخوردهای این چنینی 
داشت که در این چند وقت شاهد بودیم.کسانی که در خیابان اعتراض می کنند اگر 
واقعا مدبرانه عمل کنند به هیچ وجه نباید با نیروی انتظامی برخورد داشته باشند. 

نماینده پیشین مردم در مجلس شورای اسلامی گفت: در ابعاد فرهنگی ما کجا به حرف مردم دقت کردیم که چه روشی را می پسندند؟ همیشه سعی کردیم برای 
مردم نسخه بپیچیم، نتیجه اش می شود افراطی که امروز در جامعه شاهد آن هستیم. اگر از اول ما به همین مواضع فرهنگی مردم دقت می کردیم شاید امروز فضای 

معتدلی داشتیم و آسیبی هم به کسی وارد نمی شد.

ســرویس سیاســی- عضــو هیات 
نمایندگان اتاق بازرگانی تهران خاطر نشــان 
کرد: ارز نوسان ندارد چراکه همواره حرکت 
آن رو بــه جلو و عقبگرد آن کند اســت. بعد 
از اینکه امکان توافق در برجام کمرنگ شــد 
روند افزایشی شدن نرخ ارز از نزدیک ۲۰ هزار 
تومــان به حول و حــوش ۴۰ هزار تومان در 
بازار آزاد رسید و فعال اقتصادی در این شرایط 

نمی تواند رفتار اقتصادی خود را تنظیم کند.
عباس آرگون با اشاره به پیش بینی ناپذیر 
شــدن اقتصاد، گفت: نوســان های نرخ ارز در متغیرهای متعددی چون واردات، 
صادرات و تولید تاثیر گذاشــته اســت این در حالیســت که پیش بینی کردن در 
ســرمایه گذاری اهمیت ویژه دارد و ســرمایه گذار باید امکان برنامه ریزی حداقل 
۶ ماه را داشته باشد. وی اصطاح نوسان نرخ ارز را نادرست دانست و افزود: ارز 
نوســان ندارد چراکه همواره حرکت آن رو به جلو و عقبگرد آن کند است. بعد از 
اینکه امکان توافق در برجام کمرنگ شد روند افزایشی شدن نرخ ارز از نزدیک ۲۰ 
هزار تومان به حول و حوش ۴۰ هزار تومان در بازار آزاد رســید و فعال اقتصادی 
در این شرایط نمی تواند رفتار اقتصادی خود را تنظیم کند. عضو هیات نمایندگان 
اتاق بازرگانی تهران با اشــاره به افزایش ۳۰ درصدی نرخ ارز در ۳ ماه گذشــته، 
تصریح کرد: این دیدگاه طرح می شود که نرخ ارز در بازار آزاد در تجارت خارجی 
تاثیر چندانی نمی گذارد اما واقعیت این است که تغییرات نرخ ارز تاثیر خود را در 
جامعه می گذارد و قیمت مســکن، مواد غذایی، خودرو و .... با نرخ آزاد ارز خود 
را تنظیم می کند و انتظارات تورمی اینگونه شکل می گیرد. آرگون با بیان اینکه در 
۶ ماه نخســت سال جاری صادرات از لحاظ وزنی ۱۲.۵ درصد کاهش پیدا کرد، 
گفت: صادرات در این بازه زمانی از لحاظ ارزش ۱۳.۳ درصد افزایش داشــت و 
در حوزه واردات نیز این موضوع تکرار شــده است به این معنا که ارزش واردات 
افزایش را تجربه کرد؛ یکی از دلایل این موضوع به تورم خارجی باز می گردد و در 
این میان جنگ روسیه و اوکراین تاثیر قابل توجهی در افزایش قیمت مواد غذایی در 
بازارهای جهانی گذاشت. این فعال اقتصادی با تاکید بر این موضوع که پرداخت 
مالیات به دولت حق پرســش را برای شهروندان ایجاد می کند، گفت: دولت باید 
در قبــال دریافت مالیات خدمات را به مردم ارائه بدهد و مردم نباید هزینه بزرگی 
دولت را پرداخت کنند و دولت خود باید در مسیر چابک سازی خود قدم بگذارد. 
وی با بیان اینکه مالیات ســتانی نباید به بخش های شــفاف فشار وارد کند، افزود: 
بخش های خاکســتری اقتصاد که مالیات پرداخت نمی کنند قابل توجه هستند و 
می توان به سادگی بخش های غیرشفاف را وارد چتر عدالت مالیاتی کرد. باید نحوه 
مالیات ستانی از ملک و خودرو مشخص شود و تعریف دقیقی از واژه لوکس ارائه 
شود. افت ارزش پول ملی نباید باعث لوکس  شدن آنها باشد، از این رو بحث تورم 
را باید از لوکس بودن احصا و سپس از آن مالیات اخذ شود به عنوان مثال فردی ۱۰ 
سال پیش یک خودرو خریداری کرده است بعد از ۱۰ سال و با افت ارزش پول ملی 
آن خودرو جزو خودروهای لوکس قرار گرفته و مالک باید بابت آن مالیات پرداخت 
کند این در حالیست که ارزش آن بالا نرفته و ارزش پول ملی ریزش کرده است. 
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران در پایان تصریح کرد: رقم های مختلفی از 
عدد قاچاق ارائه می شود این کالاهای قاچاق بعد از ورود به کشور تعرفه های دولتی 
را پرداخت نمی کنند اما این پول ها در نظام بانکی گردش می شود و باید رصد شود 
این در حالیست که بخش های خدماتی کوچک و بنگاه های شفاف فشار مالیاتی بر 

آنها وارد و بر بخش های خاکستری رصدی اعمال نمی شود.

سرویس سیاسی- یک نماینده مجلس 
گفــت: باید قانون مجلــس در زمینه صدور 
مجوزهای کســب و کار حتما اجرایی شود. 
اگر دستگاهی برای اجرای این قانون مشکل 
دارد اعام کند تا این مشکات با کمک سایر 

دستگاه ها حل و فصل شود.
علیرضــا عباســی عضو کمیســیون 
کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس شورای 
اسامی درباره علت تأخیر در فرآیند اجرای 
قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار 
گفت: مجلس ســال گذشته که ســال تولید مانع زدایی ها و پشتیبانی ها بود برای 
برطرف کردن موانع ایجاد کسب و کار قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار 
را تصویب کرد. نماینده مردم کرج، فردیس و اشــتهارد در مجلس در ادامه ضمن 
اشاره به اینکه با وجود تمام فشارهایی که برای ممانعت از تصویب این قانون در 
حال انجام بود، باز هم مجلس قانون تهسیل را تصویب کرد بیان کرد: موانعی بر سر 
راه صدور مجوزهای کســب و کار وجود دارد و به همین دلیل باید تمام موانع از 
سر راه ایجاد کسب و کارها برداشته شود. عضو کمیسیون کشاورزی مجلس اضافه 
کرد: یک سری از کسب و کارها ثبت محور هستند و یک سری از کسب و کارها 
تائید محور هســتند به همین دلیل باید اقداماتی در این حوزه ها انجام شود تا این 
قانون هر چه زودتر اجرایی شود. برخی از دستگاه ها مقاومت هایی در برابر اجرای 
قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار انجام می دهند تا همچنان بر این حوزه 
کنترل هایی داشته باشند و رانت گذشته را از دست ندهند در صورتی که این کنترل ها 
آنها را به مسیر انحرافی می برد ولی متأسفانه آنها در صدد هستند که همچنان نظرات 
خود را در این مسئله اعمال کنند. تاش مجلس این بود که این مسائل را از فرآنِد 
صدور مجوزها حذف کند و تمام فرآیِند صدور مجوزها سامانه ای بشود. برخی 
از ارگان ها هنوز زیرساخت هایشان را برای اجرای این قانون فراهم نکرده اند ولی 
برخی دیگر در برابر اجرای این قانون مقاومت می کنند و از اجرای آن اســتنکاف 
دارند. این عضو کمیسیون کشاورزی مجلس ادامه داد: باید قانون مجلس در زمینه 
صدور مجوزهای کسب و کار حتماً اجرایی شود. اگر دستگاهی برای اجرای این 
قانون مشکل دارد اعام کند تا این مشکات با کمک سایر دستگاه ها حل و فصل 
شود. عباسی با بیان اینکه قسمت مهم برای اجرای قانون تسهیل صدور مجوزهای 
کسب و کار این است که بعد نظارتی مجلس پای کار بیاید و با استنکاف های تعمدی 
دستگاه ها برخورد جدی صورت بگیرد ادامه داد: دلیل عدم اجرای این قانون به دو 
مسئله مقاومت دستگاه ها و آماده نبودن زیر ساخت ها برمی گردد. اگر مشخص شود 
که چه دستگاهی از اجرای این قانون استنکاف کرده توسط کمیسیون های تخصصی 
مربوطه بررسی می شود تا موانع اجرای قانون تسهیل برطرف شود. کمیسیون های 
مختلف به صورت تخصصی باید حوزه های خود را رصد کنند تا قانون تســهیل 
صدور مجوزهای کســب و کار روی زمین نماند. عباسی در ادامه درباره مقاومت 
وزارت خانه ها یا بدنه سیستم اداری با قانون تسهیل توضیح داد: مقاومت در برابر 
اجرای این قانون از رأس وزارت خانه ها نیست مثاً یکی از بخش ها وزارت کار 
است که تقریباً در حال تاش هستند که این قانون عملیاتی شود ولی دستگاه های 
ذی ربط و در بدنه در برابر اجرای آن مقاومت می کنند. باید این بدنه ها شناســایی 
شوند تا وزیر مربوطه بداند که در برابر آن مقاومت صورت گرفته و با آنها برخورد 
شود. باید آمار اجرای قانون تسهیل صدور مجوزهای کسب و کار با جزئیات اجرای 
این قانون منتشر شود و مجلس هم نظارت لازم را داشته باشد. این عضو کمیسیون 
کشــاورزی بیان کرد: به عنوان مثال یک مراجعه مردمی در همین تازگی ها داشتم 
که اعام کرده بودند ۳ ســال اســت درگیر گرفتن یک مجوز است و ۴۰۰ میلیون 
هم هزینه کرده ولی هنوز به نتیجه نرسیده است. این مسائل انگیزه تولید کننده و 

سرمایه گذار را نابود می کند.

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی تهران:

مردم نباید هزینه بزرگی دولت را 
پرداخت کنند

یک نماینده مجلس اعلام کرد؛

برخورد جدی مجلس با دستگاه ها متخلف 
از قانون صدور مجوزها

اصحاب کهف 

تابلوی پیکاسو 

به کجا رسیده

نگران کننده است 

هر چی دارد از ماست

قدرت اول دنیا 

قابل قبول نیست

شکسته شد

ادعای لوکزامبورگ

قانون جدید برای جهان 

نشان اعتراض ملی 

اخبار ویژه ...

شــهیندخت مولاوردی معاون امور زنان دولت روحانی با انتقاد از افزایش 
قیمتها نوشت: حتی اصحاب کهف هم ، به گَرد پایشان نمی رسند. وی در توئیتی 
نوشت: قیمت ها طوری سر به فلک می کشد که حتی اصحاب کهف هم ، به گَرد 

پایشان نمی رسند!
از قیاسش گریه می آید خلق را…

فتح الله نیازی ـ کارشناس پژوهشکده حفاظت و مرمت آثار تاریخی  فرهنگی 
ـ درباره اصالت سنجی تابلوی نقاشی که به پابلو پیکاسو،  نقاش اسپانیایی منسوب 
شده و در گنجینه موزه دوران اسامی موزه ملی ایران نگهداری می شود، گفت: 
این پژوهش و اصالت سنجی توسط پژوهشگاه میراث فرهنگی و با همکاری موزه 
ملی ایران انجام شــده اســت که نتیجه آن در هفته پژوهش رسما اعام شد. این 
پژوهشگر مرمت افزود:  برای اصالت سنجی اثر مورد مطالعه، روش های لازم از 
قبیل مستندنگاری و عکاسی پیشرفته و تحلیل های میکروسکوپی و آزمایش های 
دستگاهی انجام شد و نتایج این آزمایش ها و بررسی منجر به این شد که این تابلو 

یک چاپ دستگاهی روی کرباس در حدود ۵۰ سال پیش بوده است.

حجت الاســام سید مجتبی میردامادی در خطبه های نماز جمعه اصفهان  
اظهار داشت: زندگی دارای دو بعد حیوانی و انسانی است که از برکات زندگانی 
انسانی را می توان انقاب اسامی، خدمت به خلق خدا در کمیته امداد امام خمینی 
)ره( و کمک مومنانه و ساخت سالانه یک میلیون خانه برای فقرا عنوان کرد. وی 
از برکات انقاب اسامی گفت: از بدو پیروزی تاکنون پیشرفت های بسیاری در 
زمینه علمی و پزشکی در توسعه دانشگاه ها و تربیت متخصصان داشته که حتی 
بســیاری از دانشــجویان برای تحصیل به ایران می آیند و در این مدت حتی یک 
وجب کشور را با وجود تهاجم ابرقدرت ها از دست نداده است و باید این برکات 
را برای مردم تبیین کرد. میردامادی معتقد اســت که نباید مشکات اقتصادی را 
نادیده گرفت و مســئولان باید وظیفه خود را انجام دهند اما از آن طرف نیمه پر 

لیوان را هم ببینیم که کشور کجا بوده و حالا به کجا رسیده است.

هادی بیگی نژاد عضو کمیســیون انرژی مجلس تاکید کرد: اکنون آب چاه 
های کشــاورزی را گرفتند و به مردم می دهند. زمانی که آب نیســت دیگر هیچ 
چاره ای وجود ندارد. همه باید به شرایط موجود توجه داشته و صرفه جویی را 
در اولویت قرار دهند. همه باید نســبت به وضعیت احســاس نگرانی کرده و در 

مصارف آبی دقت کنیم.

همایون اسعدیان، کارگردان سینما و تلویزیون در واکنش به سخنان پیمان 
جبلی با انتقاد از او گفت که صدا و سیما بدون بازیگر و گارگردان ها یه ساختمان 
اداری است مثل همه وزارتخانه ها. او به کنایه می گوید که »می گویند صداو سیما 
شــمار را به جای الان تان رسانده در حالی که صداوسیما هیچی نیست، هر چی 
دارید از ماست. مدیرعامل قبلی صدا و سیما الان مدیر پتروشیمی است ولی من 
همچنان در سینما هستم. شاید فردا هم آقای جبلی از اینجا برود یک پست سیاسی 
بگیرد ولی ما همچنان در سینما هستیم. آقای جبلی! تو کی هستی که بخواهی به 

هنرمندان کار بدی یا نه«

کاظم صدیقی، امام جمعه موقت تهران با بیان اینکه دشــمن در حال افول 
اســت، گفت: ایران اســامی با قدرت قرآن، اســام و شهدا توانسته بر دشمن 
فائق شــود و دشــمن نفس های آخرش را می کشد. آیت الله صدیقی با اشاره به 
شکست های متوالی دشمن در مقابل ایران اسامی، اضافه کرد: دشمن در مقابل 
قدرت، پیشرفت و موفقیت های ایران اسامی حالت دفاعی گرفته است. وی با 
بیان اینکه موفقیت های چشم گیر ایران اسامی دشمن را به زانو در آورده است، 
افزود: ایران اســامی با رهبری فرزانه انقاب و مردم بصیر و آگاه به قدرت اول 
دنیا تبدیل شده است. امام جمعه موقت تهران با اشاره به حوادث اخیر در کشور، 
اضافه کرد: حوادث تلخ اغتشاشات اخیر در کشور حادثه کربا را دوباره زنده کرد.

تولیت آســتان قدس رضوی گفت: اینکه امروز می بینیم برخی از بانوان و 
دختران ما در جامعه نسبت به بعضی از ارزش های دینی مانند حجاب بی تفاوت 
هستند و احساس مسئولیت نمی کنند بخشی از آن به خاطر کم کاری ما در آگاه 
ســازی آنهاســت. وی افزود: هرچند بر اساس گزارشات، عده ای مزدور و اجیر 
شده هستند که با حمایت مالی دشمن نوعی از پوشش و رفتار ناهنجار با فرهنگ 
اســامی و ایرانی را در جامعه ترویج کنند. حجت الاسام مروی اظهار کرد: بی 
حجابی برای هیچکس قابل قبول نیست؛ درد آور است که در جامعه اسامی انسان 
شاهد بی حجابی از ناحیه بانوان مسلمان باشد؛ منتهی لعن و نفرین کردن مشکلی 
را حل نمی کند، باید کار و تاش فرهنگی و رســانه ای کرد و وظیفه سنگینی در 

این خصوص داریم.

حاج علی اکبری خطیب نماز جمعه تهران گفت: در ماجرای فتنه انگیری های 
سه ماهه اخیر از میان آسیب های مادی و معنوی که به جامعه ما وارد شد، دو آسیب 
یعنی آســیب شکستن قبح بی حرمتی به مقام زن با شکستن عفاف و حجاب و 

دیگری ایجاد گسست های عاطفی در جامعه از همه مهمتر بود.

وزارت خارجه لوکزامبورگ مدعی شــد که یک شهروند ایرانی الاصل این 
کشور در ایران بازداشت و به اعدام محکوم شده است. بنا بر اعام وزارت خارجه 
لوکزامبورگ، ژان اســلبورن، وزیر خارجه این کشور در تماس تلفنی با حسین 
امیرعبداللهیان، همتای ایرانیش در مورد وضعیت ایران و این مورد خاص گفتگو 
کرده است. وزارت خارجه لوکزامبورگ در بیانیه خود با حمایت از تاش های 
اتحادیه اروپا و کشور های عضو برای دفاع از معترضان ایران، صراحتا مخالفت 

این کشور با مجازات اعدام از هر نوع و به هر دلیل را اعام کرد.

عضو مجلس خبرگان رهبری گفت: ما در مرحله تدوین قانون جدید برای 
جهان هستیم و باید خود را برای تدوین این قانون مهیا کنیم و سهم و تاثیر جدی 
داشته باشیم و فضا را برای نقش آفرینی بیشتر آماده کنیم. آیت الله سیدمحمدمهدی 
میرباقری عضو مجلس خبرگان رهبری در هفدهمین همایش کشــوری ستاد 
فرهنگی فجر انقاب اسامی که با حضور جمعی از سرشاخه ها و فعالان فرهنگی 
سراسر کشور در مجتمع یاوران مهدی )عج( قم برگزار شد، اظهار کرد: در اینکه 
در آســتانه یک تحول در مقیاس جهانی قرار داریم بین اندیشــمندان داخلی و 
خارجــی اختاف نظری وجود نــدارد؛ بنابراین باید برای نقش آفرینی در آینده 

جهان آماده شویم. 

سعیدی امام جمعه قم گفت  : دشمن به دنبال این است که بی حجابی را نشان 
اعتراض ملی و از مقوله فرهنگی اجتماعی به مقوله سیاسی تبدیل کند و سپس با 
حساس کردن فضای دینی جامعه متدینان را به عکس العمل انفعالی وادار کند و 
مردم را به جان هم بیندازد. در این شرایط باید هوشمندانه عمل کنیم و از هر سخن 

و موضعی که به نفع دشمن و تکمیل کننده نقشه دشمن است باید پرهیز کنیم.

 ما در نگاه سیاسی می توانستیم منطقه محور شویم و در کشورهای مسلمان منطقه، 
ما اولین حکومت اسلامی بودیم که تشکیل حکومت دادیم اما نتوانستیم از این موقعیت 
استفاده کنیم. این موارد باید آسیب شناسی شود. حتما در روند نظام اداری- سیاسی 
باید تغییراتی ایجاد کنیم. در همین اقتصاد دولت اگر می خواهد فســاد ریشه کن 
شــود تا می تواند باید خودش را کوچک کند تا به یک بیستم وضع موجود برسد.

یکشنبه 4 دی 1401 ، 1 جمادی الثانی 1444 ،25 دسامبر 2022، شماره 4115، صفحهسیاسی


